
J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült  Péteri  Község  Polgármesteri  Hivatalában  a  helyi  Önkormányzat  Képviselő-
testületének 2009.  február 18-án 18,00 órakor tartott soros ülésén. (A Képviselő-testületi 
ülésről hangfelvétel készült.) 

Jelen vannak:    
Veszteg Ferenc alpolgármester

 Dr. Berényi Zoltán képviselő
 Dr. Foltin Brunó képviselő

 Kalina Enikő képviselő

 Kallós Attila képviselő
 Kirchner Sándorné        képviselő

 Püspök Erzsébet Katalin képviselő
 Dr. Rostás Imre képviselő (8 fő)

 Beke Andrea megbízott jegyző
 Varga Jenő ÁMK igazgató

 

Molnárné Udvardi Éva pénzügyi tanácsos
 Dr. Molnár Zsolt érdeklődő állampolgár

 Danyi Dezsőné jegyzőkönyvvezető

Igazoltan távol: Hrutka Ferenc képviselő (1 fő) 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Szép  jó  estét  kívánok 
mindenkinek.  Megállapítom,  hogy  a  képviselő-testület  határozatképes,  de  Rostás  Imre 
képviselő  jelezte,  hogy  később  érkezik,  ezért  addig  nem  tudjuk  elkezdeni  tárgyalni  a 



napirendeket, mert a Vagyonnyilatkozatok leadása függvénye annak, hogy a képviselő élni 
tudjon jogaival. 

Beke  Andrea megbízott  jegyző:  Javasolom,  hogy  hívjuk  fel  telefonon  és  mondja  el  a 
Bizottság döntését, akkor folytathatjuk a munkát. 

Dr. Rostás Imre Jogi, Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság elnöke, képviselő: Az összes 
képviselő  leadta  a  vagyonnyilatkozatát.  Ennél  fogva  minden  képviselő  gyakorolhatja  a 
képviselői  jogokat.  Öt  képviselő  vagyonnyilatkozata  hibátlan  volt,  négy  képviselőnek 
visszaküldtük  a  vagyonnyilatkozatokat  kisebb  kiegészítések  végett,  de  mivel  már  Ők  is 
teljesítették  a  beadási  kötelezettségüket,  ezért  ez  nem  akadálya  annak,  hogy  gyakorolják 
képviselői jogukat a mai ülésen.  Tehát minden képviselő jogosult a mai képviselő-testületi 
ülésen részt venni, szavazni és minden képviselői jogot gyakorolni. 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  Dr. Rostás Imre a Jogi, 
Ügyrendi és Közbiztonsági Bizottság elnöke rámondta a hangfelvételre telefonon keresztül, 
hogy nincs akadálya a testületi ülés megtartásának, mindenki leadta a vagyonnyilatkozatát. 
Ebből  négyet  adott  vissza  a  bizottság  hiánypótlásra,  de csak  apró hibák voltak,  ami  nem 
akadálya  annak,  hogy  a  képviselők  a  jogaikat  gyakorolja.   Ez  így  elfogadható  Jegyző 
asszony? 
Beke Andrea megbízott jegyző: Teljesen. Nyolc napon belül kell hiánypótolni. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Az  ülést  megnyitom. 
Megkérek mindenkit, hogy használja a mikrofonját.
Szeretnék javaslatot tenni a mai ülésünkön készült jegyzőkönyv hitelesítésére.

Javasolom, és egyben felkérem Kirchner Sándorné képviselőt a jegyzőkönyv-hitelesítésére. 
Kérem Képviselőtestületet, aki ezzel egyetért, szavazatával jelezze.

A  Képviselőtestület  6  igen  szavazattal,  nem  szavazat  nélkül,  1  tartózkodó  szavazattal 
Kirchner Sándorné képviselőt választotta meg jegyzőkönyv-hitelesítőnek.

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Az  írásban  kiküldött 
napirendeket akként javasolom tárgyalni.  

Kérem,  akinek  a  napirendekkel  kapcsolatosan  van  egyéb  napirendre  vonatkozó  javaslata, 
hozzászólása, tegye meg.

Hozzászólás, javaslat nem hangzott el. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Kérem,  aki  az  írásban 
kiküldött napirendi pontokat elfogadja, kézfeltartással jelezze. 
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A  Képviselőtestület  7 igen  szavazattal,  nem  szavazat  és  tartózkodó  szavazat  nélkül 
- egyhangúlag- az alábbi napirendet fogadta el:

1.) Gyömrő, Mende HÉSZ-módosítás megvitatása, elfogadása. 
(határozathozatal)
Előterjesztő:           Nyeste László főépítész
Véleményező:      Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság

2.) 2007. évi zárszámadás megvitatása, elfogadása. 
(rendeletalkotás)
Előterjesztő:           Veszteg Ferenc alpolgármester

                             Beke Andrea megbízott jegyző
Véleményező:      Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság

3.) Költségvetési általános rendeletminta elfogadása.
(rendeletalkotás)
Előterjesztő:           Veszteg Ferenc alpolgármester

                             Beke Andrea megbízott jegyző
Véleményező:      Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság

4.) Péteri  Községi  Önkormányzat  2009.  évi  költségvetésének  megvitatása, 
elfogadása. (II. forduló)
(rendeletalkotás)
Előterjesztő:           Veszteg Ferenc alpolgármester

                             Beke Andrea megbízott jegyző
Véleményező:      Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság

5.) Szavazatszámláló Bizottság póttagjának megválasztása. 
Előterjesztő:          Beke Andrea megbízott jegyző

6.) Egyebek.

7.) Kérdések (interpellációk), közérdekű bejelentések.

ZÁRT ÜLÉS
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8.) Szociális ügyek 
(határozathozatal)
Előterjesztő:           Dr. Berényi Zoltán          Közművelődési  Szociális  és 
Egészségügyi Bizottsága Elnöke

6.)

7.)

8.)

9.)
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1.)

2.)

3.)

1.) Gyömrő, Mende HÉSZ-módosítás megvitatása, elfogadása. 
(határozathozatal)
Előterjesztő:           Nyeste László főépítész
Véleményező:      Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság
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1.)

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  A Pénzügyi Ellenőrző és 
Gazdasági Bizottság javaslatát mindenki megkapta. A Bizottság javasolja az elfogadást. Két 
határozatot kell hoznunk.

Dr. Foltin Brunó képviselő: A HÉSZ-módosítés érinti a laktanya bejáratát? 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Nem. 

Dr. Foltin Brunó képviselő: Hol tartunk az útkezelés kérdésében?

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  Ez a kérdés nem része a 
napirendi pontnak, külön napirendi pontban fogunk erről a kérdésről dönteni. Megállt a dolog, 
márciusban kezdjük újra a tárgyalásokat. Bizonyos pontosítások elindultak, de be kell vonni 
az ott lakókat is. Van még a napirendi ponttal kapcsolatos kérdés? 

Egyéb hozzászólás, kérdés, javaslat nem hangzott el. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Kérem,  aki  elfogadja  a 
Gyömrő Városra vonatkozó határozati javaslatot, kézfeltartással jelezze. 

Képviselő-testület  7  igen  szavazattal,  nem  szavazat  és  tartózkodó  szavazat  nélkül 
– egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

11/2009. (II.18.)   SZÁMÚ HATÁROZAT  
(Gyömrő, Mende HÉSZ-módosítás megvitatása, elfogadása.)

1.) Péteri Község Önkormányzat Képviselő-testülete megismerve Gyömrő 
Város  településrendezési  eszközeinek  tervezett  módosítását,  azt 
támogatja, az egyeztetési eljárás további szakaszában nem kíván részt  
venni.

2.) Felkéri  a  Polgármestert,  hogy  a  határozatot  Gyömrő  Város   részre 
küldje meg. 
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Felelős: Polgármester

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Kérem,  aki  elfogadja  a 
Mende Városra vonatkozó határozati javaslatot, kézfeltartással jelezze. 

A  Képviselő-testület  7  igen  szavazattal,  nem  szavazat  és  tartózkodó  szavazat  nélkül 
– egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

12/2009. (II.18.)   SZÁMÚ HATÁROZAT  
(Gyömrő, Mende HÉSZ-módosítás megvitatása, elfogadása.)

1.) Péteri Község Önkormányzat Képviselő-testülete megismerve Mende 
Község  településrendezési  eszközeinek  tervezett  módosítását,  azt 
támogatja, az egyeztetési eljárás további szakaszában nem kíván részt  
venni.

2.) Felkéri  a  Polgármestert,  hogy  a  határozatot  Mende  Község  részre 
küldje meg. 

Felelős: Polgármester
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2.) 2007. évi zárszámadás megvitatása, elfogadása. 
(rendeletalkotás)
Előterjesztő:           Veszteg Ferenc alpolgármester

                             Beke Andrea megbízott jegyző
Véleményező:      Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság

2.)

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: A 2007. évi zárszámadást 
a Pénzügyi  Bizottság megtárgyalta,  ez egy könyvviteli  döntés.  A lényege az,  hogy el  kell 
fogadni a 2007. évi zárszámadást, hogy ne álljon meg az élet, a folyószámlahitelhez feltétel is, 
amit pótolni kell. A belső ellenőrzésnek még nincs vége. Március végére végleges jelentést 
kapunk,  Akkor  kell  képviselő-testületnek  elfogadnia,  majd  az  abban  foglaltak  szerint  a 
felelősséget megállapítania és az eljárást lezárnia. Könyvvitelileg sikerült lezárni, olyan alapot 
teremtettünk, hogy a 2008-as év elindítható. 

Kallós Attila Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság elnöke, képviselő:  A Pénzügyi 
Bizottság  elfogadta  a  zárszámadást.  Kellemetlenség  történt,  mert  az  első  ülésre  egyetlen 
bizottsági tag sem jelent meg, pedig fontos lett volna. Akkor jött el a könyvvizsgáló, Tőle 
lehetett volna kérdezni a belső ellenőrzéssel kapcsolatban. Kérném a Bizottság tagjait, hogy 
máskor ilyen fontos döntés meghozatala előtte jelezzék, ha nem tudnak eljönni, hogy át tudjuk 
tenni másik napra. A belső ellenőrnek nem lett volna kötelezettsége eljönni az ülésre, csak 
azért jött, hogy tájékoztassa Önöket.  
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Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket ellátó alpolgármester:  Ha már  kitértünk erre, 
tájékoztatom Önöket, hogy a vizsgálat végén még egyszer el fog jönni a hölgy. 
A  zárszámadás  számvitelileg  elfogadható,  biztosítja  a  továbblépést.  Kérem,  mondják  el 
véleményüket, javaslataikat. 

Egyéb hozzászólás, kérdés, javaslat nem hangzott el. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Kérem,  aki  elfogadja  a 
2007. évi zárszámadást, kézfeltartással jelezze. 

A  Képviselőtestület  minősített  többségű  szavazással  7 igen  szavazattal,  nem  szavazat  és 
tartózkodó  szavazat  nélkül  megalkotta  Péteri  Község  Önkormányzatának  2007.  évi  
zárszámadásáról szóló 1/2009. (II.19.) számú rendeletét, amely jelen jegyzőkönyv 1. számú 
mellékletét képezi.

1.)
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2.)

3.)

3.) Költségvetési általános rendeletminta elfogadása.
(rendeletalkotás)
Előterjesztő:           Veszteg Ferenc alpolgármester

                             Beke Andrea megbízott jegyző
Véleményező:      Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Felkérem  Jegyző 
asszonyt, tegye meg szóbeli kiegészítését. 
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Beke  Andrea megbízott  jegyző:  Minden  évben  elfogadja  a  Képviselő-testület  a 
költségvetését.  Tulajdonképpen  a  Képviselő-testületek  kötelezve  vannak  arra,  hogy  a 
meghatározott  formátumban  hozzák meg  a  döntésüket.  Ez  egy biankó rendelet,  melynek 
lényege az útmutatás,  hogy milyen  formátumban alkotja meg a költségvetési  rendeletet  a 
Képviselő-testület a következő években.

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  A lényeg,  hogy legyen 
egy  alap,  hogy  a  következő  évekre  azonos  séma  szerint  kerüljenek  formába  öntésre  a 
költségvetési rendeletek. Kérem, mondják el véleményüket.

Kalina Enikő képviselő: Az anyagban Péteri Óvoda van, már határoztunk az óvoda nevéről.

Beke Andrea megbízott jegyző: Ki fogjuk javítani, köszönöm az észrevételt. 

Egyéb hozzászólás nem hangzott el.  

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  Kérem, aki elfogadja a 
rendelet-tervezetet, kézfeltartással jelezze. 

A  Képviselőtestület  minősített  többségű  szavazással  7  igen  szavazattal,  nem  szavazat  és 
tartózkodó  szavazat  nélkül  megalkotta  Péteri  Község  Önkormányzatának  Költségvetési  
általános  rendeletmintájáról  szóló  2/2009.  (II.19.)  számú  rendeletét,  amely  jelen 
jegyzőkönyv 2. számú mellékletét képezi.
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4.) Péteri  Községi  Önkormányzat  2009.  évi  költségvetésének 
megvitatása, elfogadása. (II. forduló)
(rendeletalkotás)
Előterjesztő:           Veszteg Ferenc alpolgármester

                             Beke Andrea megbízott jegyző
Véleményező:      Pénzügyi Ellenőrző és Gazdasági Bizottság
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Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  A költségvetés második 
fordulós vitája a Pénzügyi Bizottságon lezajlott.  A költségvetés kidolgozását alapos munka 
és elemzés előzte meg. Soronként mentünk végig az anyagon és a szerint állítottuk össze a 
költségvetést. Az én szemléletem az volt, hogy olyan költségvetést állítsunk össze, amelyből 
világosan  látszik  az  önkormányzat  helyzete,  ezért  belekerültek  a  tényleges  bevételek  és 
kiadások,  valamint  a  tartozások  ez  évi  kihatásai.  Olyan  bevételeket  nem  terveztünk, 
amelynek  a  megvalósulása  nem látszik.  A laktanyai  ingatlanoknál  csak  az  került  bele  a 
bevételi oldalra, aki már előleget adott. 
Néhány  olyan  pont  maradt,  amit  tisztázni  kellene.  Az  egyik  a  képviselői  tiszteletdíjak 
kérdése. Ezzel kapcsolatosan kiment egy nyilatkozat, azokat visszahozták a képviselők, ami 
elég változatos képet ad. Az én javaslatom az volt, hogy maradjon 0 forinton. Elhangzott a 
másik  javaslat,  hogy  önkéntes  lemondások  legyenek.  Ez  az  önkéntesség  pénzügyileg 
megterheli az önkormányzatot.  Nem csak amit a képviselő kap, hanem annak járulékaival 
együtt.  Kérem,  hogy  annyiban  döntsünk,  hogy  maradjunk-e  abban  a  formában,  hogy 
mindenki egyénenként nyilatkozik, mert az a változat, hogy adjuk vissza Alapítványnak nem 
jó megoldás, mert nagyon sok járulék elvész, ez a legrosszabb megoldás. Ha a testület úgy 
határoz, hogy maradjon a tiszteletdíj, akkor személyesen keresse meg a jegyzőt, aki le akar 
mondani róla. Úgy is dönthetünk, hogy többséggel vagy megszavazzuk, vagy nem. Ezen kell 
elgondolkodni. Nem javasolom, hogy év közben mozogjon, mert az számvitelileg nehezen 
oldható meg. Kérem a véleményeket, maradjon az önkéntes út. 

Többen egyszerre igennel válaszoltak. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket ellátó alpolgármester:  Amennyiben marad  az 
önkéntes lemondás, vissza kell tenni a képviselők tiszteletdíját a költségvetésbe.

Udvardi Éva pénzügyi tanácsos:  Ha visszatesszük a tiszteletdíjakat az 5.051.000,- Ft-tal 
terheli meg a költségvetést. 

Kalina Enikő képviselő: Ez a 2009-es évi?
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Udvardi Éva pénzügyi tanácsos: Igen. 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Az elmaradt kifizetéseket 
beállítottuk a költségvetésbe, viszont az ideit nem. A bevételi oldalon meg kellene keresni a 
forrást. Kérem erre a javaslatokat, de én nem látok erre más megoldást, mint a hány sorának 
növelését, így akkor 60.571.000,- Ft a hiány. 

Dr. Berényi Zoltán képviselő:  Módosító indítványom lenne. A tavalyról ki nem fizetett 8 
havi tiszteletdíj be van tervezve a 2009. évi költségvetésbe, ami idén kifizetésre kerül. Hogy 
ne növeljük a hiányt, az elmaradott 8 havit felvesszük az idei évben, az ez éviről mondjunk le 
egységesen. Ne növeljük a költségvetési hiányt ebben az egyébként is nehéz helyzetben.   

Kirchner Sándorné képviselő: Akkor mondjunk le az elmaradottról is.

Dr. Foltin Brunó képviselő: Nem tudok lemondani, családom életéről is szó van. Másrészt a 
képviselői munkát nem kéne ledegradálni, hogy társadalmi munkában, nulla forintért csinálja 
valaki. Legalább ennyire becsüljük meg magunkat. Javasolom, hogy személyenként döntsünk 
erről a kérdésről. Ezzel a költségvetést így sem tudjuk megmenteni a hiteltől. 

Beke Andrea jegyző:  Javasolom, hogy nyilatkozzanak egyenként és később módosítjuk a 
költségvetési  előirányzatot.  A  tavalyi  áthozott  maradjon  benne  és  az  első  előirányzat 
módosításakor módosítjuk a költségvetést. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Nekünk  azért  a 
költségvetésbe be kell állítani a tiszteletdíjakat, ha nem mond le senki, akkor kerüljön bele. 
A Doktor úr javaslatára visszatérve,  azért  ezt  a hiányt  a Képviselő-testület  hozta  össze a 
polgármesterével  együtt.  A  felelősség  itt  van  nálunk.  Ebbe  nagy  rész  volt  a  Képviselő-
testületnek, hogy ide jutott az önkormányzat, a hitelfelvételeket megszavaztuk, amikor több 
képviselő kérte, hogy ne vegyünk fel több hitelt,  meg lett még is szavazva. Ne húzzuk ki 
magunkat. A képviselői munkát minősíti a falu is. A másik probléma, hogy egy igen erős 
takarékossági  év  következik,  ez  a  költségvetés  egy  pillanatnyi  állapot,  ezt  már  az  első 
félévben módosítani kell, mert nagy a hiány. Így novemberben már jön a csődbiztos, akkor 
már  nem lesz gond, hogy mennyi  a tiszteletdíj.  Így hiába várjuk el  a takarékosságot.  Az 
étkezési utalványok összegét is csökkentettük a köztisztviselőknél és a közalkalmazottaknál, 
ami személy szerint érint embereket. Ezt a hiányt mi idéztük elő, valamit tenni kell. 5 millió 
forint egy utca építésének önrésze, amiből meg tudunk nyerni egy pályázatot, így is végig 
kell gondolni. A takarékosságot lehet önmagunkon is kezdeni. 
A Berényi  doktor úr javaslata,  hogy az idei képviselői díjakról mondjunk le. A módosító 
javaslatot szavazásra kell feltennem, ha nincs már más kérdés. 
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Dr. Berényi Zoltán képviselő:  Jogilag nekem annyi  az aggályom,  hogy tavaly nem volt 
erről Képviselő-testületi döntés, hogy lemondunk.  

Beke Andrea megbízott jegyző: Attól még nyugodtan le lehet mondani róla.

Dr. Berényi Zoltán képviselő:  De azt már tavaly ki kellett volna fizetni, így már nagyon 
nehéz dönteni róla visszamenőleg. Mivel átcsúszott idénre, azért volt ez a kompromisszumos 
javaslatom. Nem a képviselői munka ledegradálása, ha lemondunk, hanem az idei gazdasági 
helyzetre való tekintet, csak az idei tiszteletdíjról mondunk le.
Alpolgármesternek igaza van, de kiderült, hogy van egy-két dolog, amiről nem úgy tudtunk. 
Meg  egy-két  beszámoló,  amiről  nem  tudtuk,  hogy  ekkora  gondok  vannak,  és  ezért 
szavaztunk így, de biztos, hogy nekünk is van benne felelősségünk. 

Kallós Attila képviselő: Támogatom Doktor úr elképzelését, annyit fűznék hozzá, hogy a 
nyolc havi elmaradt tiszteletdíjat osszuk el tizenkét havi részletre, így kerüljenek kifizetésre. 
Egy  összegben  történő  kifizetésre  lehetőség  nincs,  ha  jól  tudom.  Akkor  ezzel  a  lelki 
nyugalom is meg lenne. 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Aki egyetért azzal, hogy a 
Képviselő-testület tagjai a 2009. évi tiszteletdíjukról lemondanak, kézfeltartással jelezze. 

Képviselő-testület 3 igen szavazattal, 4 nem szavazattal és tartózkodó szavazat nélkül 
nem fogadta el a képviselők 2009. évi tiszteletdíjukról történő lemondását. 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Marad a tiszteletdíj és az 
egyéni  nyilatkozat.  A  költségvetésben  marad  az  emelt  összeg  és  a  végét  megemeljük 
ennyivel. Várok mindenkitől javaslatokat, hogy miből lehet a hitelt kiváltani, mert 56 millió 
hitelfelvétel keletkezik az év végére. Mindenki készítse elő javaslatát a következő Pénzügyi 
Bizottsági  ülésen  már  el  kell  kezdeni  ezt  a  munkát.  Ha  nem  módosítjuk  fél  évkor  a 
költségvetés, akkor összeomlik.
Átadom a szót pénzügyesünknek. 

Udvardi  Éva pénzügyi  tanácsos:  Azokat  a  változtatásokat  mondanám el,  ami  az  előző 
Bizottsági  ülésen  történt.  Az  előző  változathoz  képest  vissza  lett  állítva  az  iskolában 
600.000,- Ft-ról a túlórák összege 1.663.000,- Ft-ra, illetve a napköziben 130.000,- Ft-ról 
266.000,- Ft-ra, a benyújtott órarend, illetve egyéb kimutatások alapján. Belső átrendezésre 
került sor, idáig egyéb bevételek soron volt feltüntetve a hiányunk, ami 26,5 millió forint 
volt, ez áthelyezésre került, mert túlságosan szépítette volna a teljes képet, tehát áthelyezésre 
került egy olyan sorra, ami a működési célú hitelfelvétele (hiányfedezetére) címen. Tehát az 
eddigi hiány 26.321.000,- Ft, ide átcsoportosításra került az egyéb bevételek sorról. A kiadási 
oldalra be lett tervezve a folyószámlahitel visszafizetésének 28 millió forintja, ami szintén a 
hiányt  növeli,  tehát az előbb említett  sort.  Illetve a mostani képviselői  tiszteletdíj  miatt  a 
hiány sora 60.571.000,- Ft. 

Kallós  Attila Pénzügyi  Ellenőrző  és  Gazdasági  Bizottság  elnöke,  képviselő:  A 
26.320.000,- Ft-hoz még hozzájön ez az 5 millió akárhány százezer forint, ennyiben módosul 
a határozati javaslat.  Az iskolánál viszont az 1.600.000,- Ft-ot azzal a feltétellel állítottuk 
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vissza, hogy a tegnapi Szociális Bizottsági ülésen megnézik a módját, hogy lehet-e a túlórák 
számát csökkenteni. Ezt vitassuk meg előtte. 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Erre szerettem volna én is 
kitérni.  Tehát  a  közalkalmazotti  tanácsnál  merültek  fel  viták,  ennek az  elszámolása  és  a 
módja. 

Dr.  Berényi  Zoltán Közművelődési  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottsága  Elnöke 
képviselő:  Mi  tárgyaltunk  erről.  A  közalkalmazotti  törvény  a  munkatörvénykönyvre 
hivatkozik.  A  munkatörvénykönyvben  az  van,  hogy  a  közalkalmazotti  tanács  három 
tagonként, havi kettő óra jár, és időben pedig távolléti díjat kell fizetni. A távolléti díj azért 
érdekes,  mert  nem olyan,  mint  a  szabadság,  nem a  munkaidőnek  a  teljes  díja,  hanem a 
munkabér 80 %-a. De egyértelműen távolléti díjat határoz meg a törvény 25. §. (1) pontja, 
ma ez a hatályos. Tehát három tagonként jár havi két óra. Nem tudom hány tag van?

Varga Jenő ÁMK igazgató: 34.

Dr.  Berényi  Zoltán Közművelődési  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottsága  Elnöke 
képviselő: Hány közalkalmazotti tanácstag van?

Varga Jenő ÁMK igazgató: 3 tag van. 

Dr.  Berényi  Zoltán Közművelődési  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottsága  Elnöke 
képviselő: Tehát 34, akkor 3 tagonként az 12x2=24 és ezt kell elosztani a három között, az 8 
óra távolléti díj jár egy közalkalmazotti tanács tagnak. 

Többen beszélnek egyszerre.

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  A lényege a dolognak, 
hogy eddig túlórában lett  elszámolva ez az idő,  ami lényegesen megnöveli  a költségeket. 
Nem annak a vitatása folyik, hogy ez nem jár, csak a költség elszámolását kell helyre tenni. 

Beke Andrea megbízott jegyző: Rendben van, hogy most kiszámoltuk a 8 órát, de mi 5 
órával számoltunk. Összegben ott lesz, mert nem 8 órát számoltunk, hanem 5 órát hetente. 

Dr.  Berényi  Zoltán Közművelődési  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottsága  Elnöke 
képviselő: Én nem a számolást kérdőjeleztem meg, azt néztem meg, hogy jogszabály szerint 
hogyan kell elszámolni. 

Beke Andrea megbízott jegyző: Az igazgató úrtól kapott anyag alapján csak 5 volt, három 
órával kevesebb. 

Varga Jenő ÁMK igazgató: Eddig ez három volt, mert eddig az iskolatitkár volt, csak nem 
őt választották meg titkos szavazáson és belépett még egy pedagógus. Egyértelműen a kjt.-
ben rögzítették, a közalkalmazotti tanács elnökének az óraszáma három és a tagnak kettő. 
Tehát nem a munkatörvénykönyv idevonatkozó passzusa, hanem a kjt. törvény vonatkozik 
erre. 

Dr.  Berényi  Zoltán Közművelődési  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottsága  Elnöke 
képviselő: De a kjt erre hivatkozik. 
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Beke  Andrea megbízott  jegyző:  Igen,  de  a  kjt.-hez  hozzá  kell  olvasni  a  közoktatási 
törvényben leírtakat is. 

Dr.  Berényi  Zoltán Közművelődési  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottsága  Elnöke 
képviselő: Akkor nekem valaki mondja meg hol van pontosan, mert utána szeretnék nézni. 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  Jó, köszönöm szépen. A 
költségvetésben kisebb összeg volt beállítva, akkor most be kell állítani egy nagyobbat. 

Udvardi  Éva pénzügyi  tanácsos:  Azzal,  hogy  visszaállítottuk  az  előzőt,  abban  benne 
foglaltatik.  

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: E miatt a költségvetés ne 
akadjon meg, de ennek mindenképpen utána kell nézni, ahogy előzőekben már elmondtam 
úgy is hamarosan módosítani kell a költségvetést. 

Udvardi Éva pénzügyi tanácsos: A rendelet még kiegészült, amikor döntés született arról, 
hogy  a  hiány  egy  működési  hitelfelvétele  soron  szerepeljen,  akkor  hozzátettük,  hogy  a 
költségvetés  végrehajtásának  szabályai  egészüljenek  ki  egy  paragrafussal,  ahol  le  van 
szögezve,  hogy ez  csak  a  Pénzügyi  Bizottság  illetve  a  Képviselő-testület  felhatalmazása 
alapján lehet tényleges hitelfelvételként értelmezni, ez még belekerült a rendeletbe. 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Eléggé szigorú szabályok 
közé  szorítottuk  be  a  költségvetést,  akár  az  elköltését,  akár  bármilyen  pénzösszeg 
felhasználását.  Még egyszer felhívnám a figyelmet,  hogy ez egy újratermelt hitel,  amit ez 
évben csináltunk,  ennek a megoldására  mindenképpen kell  javaslatot  tennünk. Mi előtt  a 
költségvetésről  szavaznánk,  kicsit  előbbre  mennénk,  lesz  még  egy  szavazás  azt  hiszem 
mindenki megkapta az előterjesztést,  amit  felolvasok. Péteri  Község Képviselő-testülete a 
2009. évi költségvetés megismerése és elfogadása után utasítja a polgármestert, hogy 2009. 
június 30-ig dolgozza ki és terjessze a Képviselő-testület elé javaslatát a költségvetési hiány 
felszámolására, a költségvetésbe betervezett hitel felvételére és felhasználására. Erre utaltam 
az  előbb,  ezt  a  munkát  azonnal  el  kell  indítani,  mert  utána  kezelhetetlenné  válik  a 
költségvetés és akkor már késő lesz. A hitelfelvétel, szerintem ezzel mindenki egyetért, nem 
járható út a továbbiakban. Van még javaslat a költségvetéshez?

Dr.  Berényi  Zoltán Közművelődési  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottsága  Elnöke 
képviselő:  Egy összegben szerepelnek  a költségvetésben a szociális  juttatások,  egyszer  7 
millió forint és a gyermekvédelmi támogatásra 2,5 millió forint. 13 sorból tevődik ez össze, 
van olyan részösszeg, amit változtatni javasoltunk. Felolvassam a 13 sorban mennyi van?

Udvardi  Éva pénzügyi  tanácsos:  Jelenleg  összesítő  soron  van,  de  ha  megkapom  a 
tervezetet, konkrétan részletezni fogom.

Dr.  Berényi  Zoltán Közművelődési  Szociális  és  Egészségügyi  Bizottsága  Elnöke 
képviselő: Köszönöm.

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Aki elfogadja a 2009. évi 
költségvetést 333.182.000,- Ft bevételi és ugyan csak 333.182.00,- Ft kiadási főszámokkal, 
az kézfeltartással jelezze. 
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A  Képviselőtestület  minősített  többségű  szavazással  7  igen  szavazattal,  nem  szavazat  és 
tartózkodó  szavazat  nélkül  megalkotta  Péteri  Község  Önkormányzatának  2009.  évi  
költségvetéséről  szóló 3/2009. (II.19.) számú rendeletét, amely jelen jegyzőkönyv 3. számú 
mellékletét képezi.

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Aki elfogadja a Pénzügyi 
Bizottság határozati javaslatát, kérem, kézfeltartással jelezze. 
A  Képviselő-testület  7  igen  szavazattal,  nem  szavazat  és  tartózkodó  szavazat  nélkül 
– egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

13/2009. (II.18.)   SZÁMÚ HATÁROZAT  
(2009. évi költségvetés megvitatása.)

Péteri Község Képviselő-testülete a 2009. évi költségvetés megismerése és 
elfogadása után utasítja a polgármestert, hogy 2009. június 30-ig dolgozza 
ki  és  terjessze  a  Képviselő-testület  elé  javaslatát  a  költségvetési  hiány 
felszámolására,  a  költségvetésbe  betervezett  hitel  felvételére  és 
felhasználására.

Határidő: 2009. június 30.
Felelős:   polgármester

Veszteg  Ferenc  alpolgármester  szünetet  rendelt  el,  a  szünet  után  Képviselő-testület  
folytatta munkáját, a jelen lévő képviselők száma 7 fő, Képviselő-testület határozatképes.

5.) Szavazatszámláló Bizottság póttagjának megválasztása. 
Előterjesztő:          Beke Andrea megbízott jegyző

1.)
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Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Felkérem Jegyző asszonyt, 
mondja el szóbeli előterjesztését. 

Beke Andrea megbízott  jegyző:  Jövő hét  végén időközi  polgármester  választás  lesz.  Az 
eddig szavazatszámláló  bizottság  tagjai  közöl  egy kivételével  mindenki  vállalta.  A póttag 
elköltözött Péteriből, ezért helyette mást kellett választani. Ducsainé Lukács Juditot kértem fel 
erre a feladatra, aki el is vállalta. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Kérem,  mondják  el 
véleményüket, esetleges javaslataiakat. 

Vélemény, javaslat nem hangzott el. 
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Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Kérem,  aki  elfogadja  a 
határozati javaslatot, kézfeltartással jelezze. 

A  Képviselő-testület  7  igen  szavazattal,  nem  szavazat  és  tartózkodó  szavazat  nélkül 
– egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

14/2009. (II.18.)   SZÁMÚ HATÁROZAT  
(Szavazatszámláló Bizottság póttagjának megválasztása.)

1.) Péteri Községi Önkormányzat Képviselőtestülete a Választási 
eljárásról  szóló  1997.  évi  C.  törvény  23.  §.  (1)  bekezdése 
alapján az Országgyűlési  Képviselők általános választásának 
lebonyolításához Szavazatszámláló Bizottságok póttagjaiként 
az alábbi személyt választja meg:

Póttag:   Ducsainé Lukács Judit Péteri, Zöldfa u. 46.

2.) Felkéri a Polgármesteri Hivatal Jegyzőjét, hogy gondoskodjon 
az eskü/fogadalom letételének előkészítéséről.

Határidő: az eskü tételére: 2009. március 1.
Felelős:    Beke Andre megbízott jegyző

Dr. Berényi Zoltán képviselő:  Az időközi polgármester választás jelölési határideje lejárt, 
kérem  Jegyző  asszonyt,  minél  előbb  tegyük  közzé  a  polgármester  jelöltek  névsorát.  A 
település fele muszáj volna minél gyorsabban megtenni, hogy tudjanak róla az emberek. 

6.)
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Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Jó.  Köszönöm szépen. 
Ebben elindult a munka, a mai testületi ülést vártuk, nem gondoltuk, hogy több Hírlevelet 
adjunk ki, tehát holnap, holnapután jelenik meg a Hírlevél ebben Jegyző asszony közzé fogja 
tenni. 

Kallós  Attila képviselő:  Javasolom,  hogy  ebben  a  Hírlevélben  jelenjen  meg  a  HÉSZ 
megindítása. 

Varga Jenő ÁMK igazgató:  A Hírlevélben jelenjenek meg az étkezési  térítési  díjak és a 
művészeti iskolában fizetendő térítési díjak is. 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Jó.

Dr. Berényi Zoltán képviselő:  Tegnap a Bizottsági  ülésen itt  volt  a Péteri  Gyermekekért 
Alapítvány  elnöke,  aki  közölte,  hogy  sajnos  még  mindig  nem  kapta  meg  az  anyagokat. 
Szerinte  nagy lemaradásunk  van,  az  elmúlt  két  évben  elfelejtettünk  bizonyos  jelentéseket 
beküldeni, nagyon félek tőle, hogy nehogy töröljék az Alapítványok közül. Remélem, tudja 
ezt Jegyző asszony kezelni. Kérem, hogy a Hírlevélbe tegyük be az Alapítvány számlaszámát. 

Beke Andrea megbízott jegyző: A kolleganő már leadta, már benne van a Hírlevélben. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Az  Alapítvánnyal 
kapcsolatban  valóban erőteljesebb útra  kell  térni,  hogy az iratok hozzá kerüljenek.  De az 
Alapítvány Elnöke ígéretet kapott erre, kérte várjunk még egy picit, lezajlanak a választások, 
ha akkor sem lép, akkor sajnos a törvényes útra kell térni, mert valóban veszélybe került az 
Alapítvány. 

7.) Egyebek. 

a.) Pályázati részvétel elfogadása. 
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7.)

1.)

2.)
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Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  Van egy pályázati kiírás, 
amiben közösségi ünnepekre, falunapra
 Lehet pályázni. Ha az önkormányzat és civil szervezet együtt pályázik, akkor nagyobb az 
esély, ezért bevontuk a Borbarát Kört, Ők partnerek ebben. Ehhez kellene egy határozat, hogy 
a pályázaton együtt pályázunk. 

Dr.  Rostás  Imre  képviselő  megérkezett,  a  jelen  lévő  képviselők  száma 8  fő,  Képviselő-
testület határozatképes. 

Hozzászólás, javaslat nem hangzott el. 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester: Aki ezzel egyetért, kérem 
kézfeltartással jelezze. 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, nem szavazat és 1 tartózkodó szavazattal az alábbi 
határozatot hozta:

15/2009. (II.18.)   SZÁMÚ HATÁROZAT  
(Pályázati részvétel elfogadása.)
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Péteri  Község  Képviselő-testülete  úgy  határoz,  hogy  a  Péteri  Borbarát 
Körrel együtt pályázik Falunapi és egyéb rendezvényekre.

Határidő: 2009. június 30.
Felelős:   polgármester

b.) Beépítési  és  elidegenítési  teher  kötelezettség  eltörlésére  vonatkozó 
kérelem véleményezése

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Érkezett  egy  kérelem 
elidegenítés teher kötelezettség eltörlésére. Kérem, mondják el véleményüket. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Aki  elfogadja  a 
kérelemben leírtakat, kérem, kézfeltartással jelezze. 

A Képviselő-testület 7 igen szavazattal, nem szavazat és 1 tartózkodó szavazattal az alábbi 
határozatot hozta:

16/2009. (II.18.)   SZÁMÚ HATÁROZAT  
(Beépítési és elidegenítési teher kötelezettség eltörlésére vonatkozó kérelem 

véleményezése.)

1.) Péteri  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  helyt  ad  Ifj.  Szászik  Károly 
(2209. Péteri, Mátyás u. 10.) szám alatti lakos kérelmének és hozzájárul a Péteri, 
733.  helyrajzi  számú  ingatlanra  vonatkozó  beépítési  és  elidegenítési  teher 
kötelezettség teher törléséréhez. 

2.) Utasítja a megbízott jegyzőt a törlésre vonatkozó határozat kiadására. 

Határidő: azonnal és folyamatos
Felelős: mb. jegyző

c.) Közfoglalkoztatási terv elfogadása. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Tanakodtunk  erről  a 
dologról, mert itt került kiosztása a 2009. évi Közfoglalkoztatási Terv, a Szociális Bizottság 
tárgyalta,  de  ezzel  egy  súlyos  problémát  oldunk  meg,  mert  egy  hónapja  nincs  közcélú 
munkás, ami meg is látszik a falunk. Ma összehívtuk őket, tájékoztatót adtunk a kolleganővel 
a feltételekről. Négy ember pár napon belül rendelkezésre fog állni, a többiek később fognak 
dolgozni. 

Beke Andrea jegyző:  A közfoglalkoztatási  terv  év  közben  módosítható.  Megpróbáltuk  a 
kolleganővel  úgy  összeállítani,  hogy  ne  kelljen  módosítani.  A  rendelkezésre  állási 
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támogatásban részesülőket  minimum 90 nap időtartamban kell  foglalkoztatnunk.  Elég  sok 
lesz  a  munka  az  elkövetkezendőkben.  Úgy  tűnik,  hogy  áprilistól  lehet  pályázni  a 
munkaszervezet vezetői állásra, oda szeretnénk egy kicsit kvalifikáltabb embert találni,  aki 
megoldja a munkamegosztást. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Kérem,  aki  elfogadja  a 
közfoglalkoztatási tervet, kézfeltartással jelezze. 

A  Képviselő-testület  8  igen  szavazattal,  nem  szavazat  és  tartózkodó  szavazat  nélkül 
– egyhangúlag – az alábbi határozatot hozta:

17/2009. (II.18.)   SZÁMÚ HATÁROZAT  
                               (Közfoglalkoztatási Terv elfogadása.)

Péteri  Község  Önkormányzat  Képviselő-testülete  Péteri  Község 
Önkormányzatának 2009. évi Közfoglalkoztatási Tervét elfogadja. 

       Felelős: mb. jegyző

d.) Tájékoztató

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  A  T-Mobil  ismét 
megkeresett bennünket, bérleti díjat fizetne, a következő ülésen kell erről dönteni. Fel kell 
menni a lehetőségét. Holnapra a Monori Rendőrkapitány összehívta a polgármestereket egy 
értekezletre, ahol fel kell mérni a biztonsági helyzetet.  Kérdésem, hogy mit képviseljek ott 
holnap? 

Kallós Attila képviselő: A térfigyelő rendszer kiépítésének az anyagi támogatása érdekelne. 

Dr. Foltin Brunó képviselő: Mit lehet tenni a falopások ellen? 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Köszönöm,  akkor  ezt 
képviselem. 

Kallós  Attila képviselő:  Az  előző  ülésen  beszéltünk  a  Péteri  címer  használatáról.  A 
rendeletünk alapján használhatjuk, tehát erről nem kell határoznunk. A héten mindenkinek át 
fogom küldeni az elkészített aláírást. Az önkormányzat részére pedig a levélpapírt és borítékot 
is remélem minél előbb sikerül megoldanunk. Egyeztettem Jegyző asszonnyal a mai napon, 
de  a  testület  véleménye  is  érdekelne  ezzel  kapcsolatban,  hogy  a  ciklus  kezdetétől  évi 
bontásban az összes jegyzőkönyvet, rendeletet, határozatot ki fogják írni a Hivatal dolgozói, 
és  az  SZMSZ-t  is,  ezeket  a  DVD-ket  az  önkormányzattól  mindenki  elviheti,  ezzel 
leegyszerűsödik a keresés. Ettől fogva minden egyes határozat, jegyzőkönyv ki fog menni e-
mailban. 

Püspök Erzsébet Katalin képviselő: Egy ilyen boríték mennyibe kerül? 
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Kallós Attila képviselő: Csak nyomtatni kell. 

Kalina Enikő képviselő: Én hangfelvételt is szeretnék. 

Veszteg  Ferenc polgármesteri  teendőket  ellátó  alpolgármester:  Be  lehet  jönni  és 
letölthető. 

Kalina Enikő képviselő: És az utóbbi fél évben? 

Veszteg Ferenc polgármesteri teendőket ellátó alpolgármester:  Nem volt jó a rendszer. 
Most már az önkormányzati gépen megy és akinek kell az ülés végén lemásoljuk. 

Egyéb kérdés, hozzászólás nem hangzott el, Veszteg Ferenc alpolgármester a nyilvános ülést 
20,35 órakor berekesztette. 

Péteri, 2009. március 11. 

Veszteg Ferenc Beke Andrea
 alpolgármester megbízott jegyző
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Kirchner Sándorné
képviselő

jegyzőkönyv-hitelesítő
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